
 

 ארגון פעילי איכות החיים והסביבה בגליל המערבי –קיימא 
 פייסבוק: "קיימא בגליל המערבי"  kyama.be: אינטרנט אתר

 
 9.8.16פרוטוקול ישיבת פורום קיימא 

 
 יובל, רחל, בת', תום, גדעון, אלישע, עידן, איתמר ואהרון. השתתפו:

 גלריית המכבסה, גשר הזיו מקום:

 
 :)תום ורחל( עדכונים מהמאבק להצלת חוף אכזיב .1

 . 10התקבלו רשמים חיוביים מהכתבה ששודרה בערוץ  א. 

התקיימו פגישות של צוות המאבק עם יו"ר הוועדה המחוזית, וכן פגישה נוספת  ב.

כבקשת וועדת הפנים והגנת הסביבה בכנסת עם היזמים ועיריית נהריה. עלו מס' 

 .4.9.16הצעות על השולחן, אך לא סוכמו הבנות. נקבעה פגישת המשך ליום 

במועדון המנהרה  10:00בשעה  17.8.16הדברים עלו יוצגו בכנס פעילים בתאריך  ג.

 כולם מוזמנים! בקיבוץ עברון.

 יש צורך באיש מקצוע )משפטן/מתכנן( בעל ידע בתחום ניוד זכויות. ד.

מרגיש שההפגנה שהתקיימה בשבוע שעבר הייתה חיובית. חש אכזבה בכך  –יובל  ה.

להעביר את המסר לכל יישובי האזור על ההפגנה שקיימא כארגון לא הצליח 

 שאורגנה בפרק זמן קצר.

 

 תכנית עבודה קיימא )יובל ותום(: .2

מטרת תכנית העבודה לתת התווית דרך לפעילות קיימא, כך שלצד ליווי  א.

מאבקים יתהווה גם ארגון ששותף בקבלת ההחלטות ומעורב בפעילות המועצה, 

 י סביבה ארציים.מוכר לציבור ובקשר עם ארגונ

תכנית העבודה הופצה לכל החברים וגם חולקה בישיבה הקודמת. לא הועברו  ב.

נסקרו בקצרה הדברים המוזכרים בתכנית העבודה  הישיבההערות. במהלך 

 והמטרות העיקריות.

 (.2016-2017)במקום  2017-2018הוחלט כי תכנית העבודה תהיה לשנים  ג.

 וההערות:במהלך הישיבה עלו ההצעות  ד.

מוכנה לקחת על עצמה את האחריות בנושא יצירת קשר עם הישובים.  - בת' 

מציינת שפנתה בעבר אל טל כדי לקבל ממנו את העבודה שהחלה בנושא, ועדיין 

 ממתינה לכך.

מציעה כי ירתמו לכל משימה יותר מאדם אחד, כדי לא להגיש "לבד  – רחל 

קיימא התנהלה בעיקר כמלווה במערכה". כמו כן מציינת כי התקופה שבה 

מאבקים נותנת היום כוח ויותר אפשרות לומר דברים לרזומה של ההתארגנות. 

מזכירה שאחת המטרות בהקמת ההתארגנות הייתה שלא רק נפעל נגד מהלכים, 

 אלא שגם ננסה לייצר מהלכים יחד עם המועצה.

פועל רק אם מברך על תכנית העבודה. מציין כי הדברים ייצאו אל ה – גדעון 

הנושא שבתכנית בוער בנפשו של מישהו מהפעילים, היות ומדובר במתנדבים. 

 כמו כן, מציע להפיק "ברושור" עם מידע בסיסי על קיימא.
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חושב שדווקא המאבקים שמתנהלים בשנים האחרונות יובילו לכך  – עידן 

יות שקיימא תצליח להיות שותפה בוועדות התכנון והבניה. ההיכרות והרלוונט

 מתגבשת דרך המאבקים.

חושב שקיימא לא צריכה ללוות "נישות" אלא להיות גם גוף מוכר  – איתמר 

שיהווה כתובת לתושבי האזור במקרה שהם נתקלים בבעיה סביבתית או 

שרוצים לנסות ולעורר. ברור כי קיימא לא יכולה לאמץ כל פנייה כפעולה, אבל 

 .להשתלב בתוך אירועי הקיבוצים בחגים -הכוונה היא לתת הכוונה. עוד מציע  

חושב שהדברים שעלו בתכנית העבודה לא שונים מאלו שעלו במהלך  – אהרון 

השנים האחרונות, עם הקמת קיימא, אך לא באו לידי ביצוע. לכן, לא מבין מה 

מציין שלדעתו הבעיה העיקרית של  שונה התכנית וכיצד הדברים ייצאו לפועל.

 הציבור. קיימא היא לא במסירות, אלא במסר. אין היכרות מספקת של

מוזמנים  –מקווה שעם הקמת ה"צוות המצומצם" )כרגע תום+יובל  – תום 

להצטרף...( תהיה יותר דחיפה לנושאים שרשומים. תכנית העובדה בעיקר עושה 

 סדר, ואפשרות שלנו לבחון את עצמנו בסוף התקופה.

 

 :אכזיב –כביש הפטרולים ראש הנקרה  .3

 קיימא. הועברו מספר הערות.הועבר טיוטה לנייר עמדה מטעם  א. 

 הנייר הועבר ע"י יהודה למועצה ונגועים בדבר(. –)עד מועד כתיבת הפרוטוקול   

יש צורך באמירה רחבה יותר של קיימא על תפיסת המרחב החופי, ודחיפה לקדם  ב.

 את תכנית חזית הים.

הוחלט . קיימא מוזמניםביום ראשון הקרוב יש פגישה במועצה האזורית בעניין.  ג.

כי עד אז יש לקיים מפגש מצומצם של הצוות הפעיל בעניין כדי לגבש ולתאם 

 עמדות.

 

 :עדכונים .4

: המאבק גדל ומתרחב. בישיבה האחרונה הוחלט על פתיחת שרתמחצבת א-מגה א.

עמותה שתרכז את הפעילות ואת הכספים, כי צפוי מאבק ארוך. היו תוצאות 

וזית, שהמליצה למועצה הארצית שלא טובות מאוד בעבודה עם הוועדה המח

להרחיב את המצבה הקיימת, יחד עם אמירות מאוד קשות לגבי עומס תשתיות 

בגליל המערבי. ההצלחה הזו נעשתה לאחר עבודה מאומצת ויצירת קשר אישי 

 מדיה בהובלתו של אלישע.-עם חברי הוועדה המחוזית. החלה פעילות ניו

 

תמר היגע דיווח על וילת מסיבות שעובדת : לאימפגע רעש בחירבת דנעילה ב.

בוחבוט בסמוך לחירבה ללא רישיון מתאים. בוצעו התכתבויות בדוא"ל עם מירי 

ועם נציגי קק"ל. מהדברים עולה כי הנושא מוכר וגם בוצעו מספר מהלכים 

ונבחנים עוד להמשך. נראה שיש מקום שאנחנו כקיימא נתערב כגוף שלוחץ 

ירכז הכנת דף עמדה וקשר עם המועצה ר לפעול. איתמר ומדרבן את הנוגעים בדב

 בעניין זה.
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: תום מעדכן כי פורסם בצת-הכרזה על שמורת טבע ימית בראש הנקרה ג.

בצת. בזמנו -ב"הארץ" שאושרה תכנית לשמורת טבע ימית בחוף ראש הנרקה

שהתכנית הופקדה הועברה לחברי קיימא ידיעה על כך, אך בעקבות התמיכה 

לא עסקנו בנושא. לאחר התנגדויות רבות של דייגים בעיקר שהוגשו במהלך, 

לוועדה, התכנית אושרה. תום מציע לשלוח מכתב תמיכה מטעם קיימא ליוזמי 

 התכנית, לוועדה ולמועצה ולברך.

 

 

 רשם: תום פישר

 

  

 


